
20250701G 台湾 M-pox の本土症例新たに 4 例を確認（衛生福利部） 

translated and compiled on Jul. 08, 2025 

 
台湾 M-poxの本土症例新たに 4例を確認 

夏休みがピーク期。ワクチン接種対象者は早急に 2回接種の完了を！ 
衛生福利部 www.mohw.gov.tw  2025-07-01 來源： 疾病管制署 
-------------------------------------------------------------------------------- 

疾病管制署（以下疾管署）は本日（7月 1日）、「先週（6月 24日～30日）、台湾では Mpoxの本土症例 4

例が増えたが、4例は台湾籍の 30代男性で、居住地は北部の 3例と南部の 1例であり、発症日は 6月 17～

23 日の間であり、発疹や水疱、膿疱などの症状が相次ぎ出現したため、医師の評価後に検体採取と通報を

経、疫学調査により、全員が出会い系アプリを通じて不特定の相手と性行為を行っていたことが判明、う

ち 3 例は M 痘ワクチン未接種であったことが判明した。台湾では 2022 年 6 月 23 日から M 痘が二類法定

感染症に指定されているが、6月 30日時点では、確診症例は計 468例（本土症例 437例、輸入症例 31例）

が確診されているが、うち今年に入ってからの報告症例数は16例（国内13例、輸入3例）となっており、

市中感染のリスクが依然存在している。また、台湾は M-pox 症例のウイルス型の監視を継続しており、ク

レード IIb が依然主流であるが、現時点では、クレード I は輸入症例からも本土症例からも確認されてい

ない」と発表した。 

 

世界では Mpoxの流行が続いており、今年は 6月ひと月で約 7,800例が新たに増えており、これは直近 2

年間の最高となっている。 今年の年初から 6月 27日まで既に約 2万 9,400例以上に上り、主な発生地は、

アフリカや米州である。 アジアでは中国やオーストラリア、タイ、香港、シンガポール等では散発的に症

例が報告されている。今年の輸入症例 3 例は全てアジアからのものだがこの中には中国、香港、タイの各

1 例が含まれている。 

 

疾管署の統計によれば、6月 30日までの時点で、既に 99,260人が少なくとも 1回目のワクチン接種をう

けており、うち、2 回接種完了者は 68,193 人になった。このうち 68,193 人が 2 回接種を完了したが、1 回

目の接種しか受けていない人がまだ約 31,067人（31%）存在していること、夏場は国内のM痘流行のピー

ク期となることから、2 回目のワクチン未接種者は、予防効果を完全なものにするため早急に接種完了を。

疾管署は、M 痘ワクチンの初回接種から 14 日後の予防効果は僅か 40％～80％程度に過ぎないが、2 回目

接種を終えると、予防効果は 90％にまで高まる可能性があると指摘しており、Mpox のワクチン接種条件

に合致している人々、直近 1 年に（例えば：複数パートナ―がいる人や性サービス者、営業場所で性行為

をしたものなどを含む）リスクのある性行為をした人； 過去に性病に罹った人；或いは性行為の対象者に

前述の状況があった人は、接種を急がれたい。現在、全国には協力病院 272 か所で公費ワクチン接種サー

ビスが受けられるが、関連情報については、疾管署のグローバル情報ネットワーク/M 痘/M 痘ワクチン/M

痘ワクチン接種サービス協力医療機関（https://gov.tw/3SG）から入手可能だ。また、「公費によるM痘ワク

チン接種対象」ではないものの、「医師の評価」で曝露リスクがあると判断された人は、全国 8 か所の旅

行医療契約病院で自費接種を受けることができる。詳細は、疾管署グローバル情報ネットワーク/国際旅

行と健康/渡航医学クリニックから入手できると呼び掛けている。 

 

疾管署は、「人々が流行地域や国内の危険地域に出かける際には、自己防衛策を講じるとともに、不特

定多数の人と濃厚接触するような社交活動などの危険場所を避けるよう呼びかけている。同時に、自分や

他人の症状に注意を払い、暴露リスクを減らすように。もし発疹や水疱、斑、斑状丘疹、膿疱などの皮膚

病変及び発熱や悪寒・震え、頭痛、筋肉痛、（耳の周り、脇の下、首、股間などの）リンパ節腫大などの

疑いのある症状が現れた場合、マスク着用の上迅速に病院を受診し、渡航歴やリスクの高い地域への曝露

歴、接触歴を主体的に医師に伝えねばならない。関連情報については、疾管署のグローバル情報サイト

（https://www.cdc.gov.tw）或いは、国内フリーダイヤルの感染症予防ホットライン 1922（または 0800-

001922）に電話することで入手かのうだ」としている 

 

https://www.cdc.gov.tw/Bulletin/Detail/7Ri5e4ujRq3ARcOrMvD8KQ?typeid=9 

 

 

https://gov.tw/3SG
https://www.cdc.gov.tw/
https://www.cdc.gov.tw/Bulletin/Detail/7Ri5e4ujRq3ARcOrMvD8KQ?typeid=9


Taiwan added 4 new local cases of M-pox last week. Summer vacation is the peak 

period for M-pox. People who meet the conditions for M-pox vaccination are urged 

to complete 2 doses of vaccination ASAP. 
Ministry of Health and Welfare www.mohw.gov.tw  2025-07-01 Source: Department of 

Disease Control 

-------------------------------------------------------------------------------- 

The Centers for Disease Control (CDC) announced today (July 1) that Taiwan added 4 local confirmed cases of 

Mpox last week (6/24-6/30). The local cases are Taiwanese men in their 30s, living in 3 northern counties and 1 southern 

county. The onset dates ranged from June 17 to June 23. Due to symptoms such as rashes, blisters, and pustules, the 

patients were tested and reported after evaluation by doctors. The epidemiological investigation found that all of them 

had had intimate behavior with unspecified objects through dating software, and 3 of them had never been vaccinated 

against M pox. Since June 23, 2022, Taiwan has classified M pox as a Category II statutory infectious disease. As of 

June 30, a total of 468 cases have been confirmed (437 local and 31 imported), of which 16 cases have been confirmed 

this year (13 local and 3 imported), indicating that the risk of community epidemic transmission continues. In addition, 

Taiwan continues to monitor the virus type of M-pox cases, and clade IIb is still the prevalent type. There are currently 

no overseas or local cases of clade I. 

 

The Mpox epidemic continues worldwide, with approximately 7,800 new cases reported in June alone this year, the 

highest number in the past two years. From the beginning of this year to June 27, there have been about 29,400 cases, 

mainly in Africa and the Americas. Asian countries including China, Australia, the Philippines, Thailand, Hong Kong, 

and Singapore continue to report sporadic outbreaks. This year, the three imported Mpox cases were all from Asia, 

including one each from China, Hong Kong, and Thailand. 

 

Currently, there are 272 cooperative medical institutions in the country that can provide public varicella vaccination 

services. For related information, please visit the CDC Global Information Network/Various Zones/Various 

Vaccines/Various Vaccination Service Cooperative Medical Institutions (https://gov.tw/3SG). In addition, those who 

are "not eligible for public varicella vaccination" and "assessed by a physician" to be at risk of exposure can go to the 

eight tourism medical contract hospitals nationwide to receive the varicella vaccination at their own expense. For 

inquiries, please visit the CDC Global Information Network/International Travel and Health/Travel Medical Clinic. 

 
The CDC urges the public to implement self-protection measures when traveling to epidemic areas or domestic risky 

places, and avoid risky places such as social activities where they may have close contact with unspecified people. At 

the same time, the public must pay attention to your own or others' symptoms and be sure to protect yourself 

appropriately to reduce the risk of exposure. If suspected symptoms such as skin lesions occur, such as rash, blisters, 

macules, maculopapular rashes, pustules, etc., as well as fever, chills/shivering, headache, muscle pain, swollen lymph 

nodes (such as around the ears, armpits, neck or groin, etc.), seek medical treatment as soon as possible, wearing mask, 

and actively inform your doctor of your travel history, exposure history to high-risk areas, and contact history. For 

related information, please visit the CDC Global Information Network (https://www.cdc.gov.tw) or call the domestic 

toll-free epidemic prevention hotline 1922 (or 0800-001922). 

 

 

：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：： 以下は中国語原文 ：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：： 

國內上週新增 4例本土 M痘病例，暑期為 M痘流行高峰期，籲請符合 M

痘疫苗接種條件民眾，應儘速完成 2劑 M痘疫苗接種。 
衛生福利部 www.mohw.gov.tw  2025-07-01 來源： 疾病管制署 
-------------------------------------------------------------------------------- 

疾病管制署(下稱疾管署)今(1)日公布國內上週(6/24-6/30)新增 4 例 M 痘(Mpox)本土確定病例，本土病例為

本國籍 30多歲男性，居住縣市為北部 3例及南部 1例，發病日介於 6月 17日至 6月 23日，因身體陸續出現

皮疹、水泡、膿疱等症狀，經醫師評估後採檢通報，經疫調發現皆曾透過交友軟體與不特定對象發生親密行

為，其中 3 例未曾接種過 M 痘疫苗。我國自 2022 年 6 月 23 日將 M 痘列為第二類法定傳染病，截至 6 月 30

日累計確診 468例病例(437 例本土及 31例境外移入)，其中今年累計 16 例(13例本土及 3例境外移入)，可見

社區疫情傳播風險仍持續。另我國持續監測M痘病例之病毒型別，仍以 clade IIb為流行型別，目前未有 clade 

I型之境外或本土病例。 

 

全球 M痘疫情持續，今年 6月單月新增約 7,800餘例病例為近 2年高點，自今年初截至 6月 27日已累計約



2萬 9,400餘例病例，主要發生在非洲、美洲。亞洲國家包括中國、澳大利亞、菲律賓、泰國、香港、新加坡

等持續報告零星疫情。今年 3例境外移入 M痘病例均來自亞洲，包括中國、香港及泰國各 1例。 

 

疾管署統計，截至 6 月 30日已有 99,260 人接種至少 1 劑 M痘疫苗，其中完成 2 劑疫苗接種 68,193人，惟

仍有約 31,067人(佔 31%)僅接種第一劑疫苗，暑期為國內M痘流行高峰期，提醒尚未接種第 2劑疫苗者應儘

速完成，以達完整保護力。該署指出接種第 1 劑 M 痘疫苗 14 天後，對疾病的保護力僅有約 4 成至 8 成，而

完成接種 2劑疫苗後，則可高達 9成保護力，呼籲符合 M痘疫苗接種條件民眾，包括：近 1年有風險性行為

者(例如：多重性伴侶、性交易服務者、於營業場所發生性行為者等)；過去曾罹患性病；或性接觸對象有前

述任一情形者等儘速接種。目前全國共 272家合作醫療院所可提供公費 M痘疫苗接種服務，相關資訊可至疾

管署全球資訊網/M 痘專區/M 痘疫苗/M 痘疫苗接種服務合作醫療院所項下( https://gov.tw/3SG )查詢。另「不

符合公費」M 痘疫苗接種資格，「經醫師評估」確有暴露風險者，可至全國 8 家旅遊醫學合約醫院自費接種

M痘疫苗，可至疾管署全球資訊網/國際旅遊與健康/旅遊醫學門診項下查詢。 

 

疾管署呼籲，民眾前往流行地區或國內風險場域，應落實自我防護，並避免出入可能與不特定人士親密接

觸之社交活動等風險場域，同時請留意自己或他人症狀，減少暴露的風險。如出現皮膚病灶，例如：皮疹、

水泡、斑疹、斑丘疹、膿疱等，以及發燒、畏寒/寒顫、頭痛、肌肉痛、淋巴腺腫大(如耳周、腋窩、頸部或

腹股溝等處)等疑似症狀，應佩戴口罩儘速就醫，並主動告知醫師旅遊史、高風險場域暴露史及接觸史。相

關資訊可至疾管署全球資訊網(https://www.cdc.gov.tw)或撥打國內免付費防疫專線 1922(或 0800-001922)洽詢。 
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